
It LI

Tordas Község Polgánnestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel.(fax): 22-467-502,467-655

Meghívó

Értesítem, hogy képvíselőtestületünk 1998. október 29-én (csütörtökön) 15 órakor tartja
alakuló ülését.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Választási bizottság tájékoztatója a választás eredményéről, megbizó levelek
átadása.
Előadó: Sztyéhlik István biz. Elnök

2./ A képvíselőtestület és polgánnester eskütétele.
3./ A polgánnester programjának ismertetése.

Előadó: Farkas János polgánnester
4./ A polgánnester tiszteletdíjnak megállapítása.
5./ Polgánnester hivatlIli munkarendjének meghatározása.
6./ Bizottságok megv~asztása.

7./ Alpolgánnester megválasztása, eskütétele.
8./ Alpolgánnester, k,épvíselők, bizottsági tagok tiszteletdíjának megállapítása.
9./ Megbizás az SZMSZ felülvízsgálatára.

10./ Bejelentések, javaslatok

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1998. október 22.

~k~~
Farkas JáJ<;; -
polgánnester



Jelenléti ív

az 1998. év október hó 29. napján
megtartott képviselőtestületi alakuló ülésről

1./ Citka János

2./ Botta Zsoltné

3./ Derecskei János

4./ Farkas János

5./ Fábián Jánosné

6./ Kunsági László

7./ Rácz József

8./ Dr. Rákosi Miklós

9./ Vasvári Pál

10./ Zémarm Géza

11./ Márki Ferenc jegyző

Meghívottak:
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1998. október 29-én megtartott alakuló
üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Citka János, Botta Zsoltné, Derecskei János, Farkas János, Fábián Jánosné,
Kunsági László, Rácz József, Dr. Rákosi Miklós, Vasvári Pál, Zémann Géza
képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Sztyéhlik István HVB elnöke

Fábián Jánosné az ülés levezető elnöke üdvözli a megjelenteket. Megállapitja, hogy az ülés
határozatképes javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:
1.1 Választási bizottság tájékoztatója a választás eredményéről, megbízó

levelek átadása.
Előadó: Sztyéhlík István Helyi Választási Biz. Elnöke

2.1 A képviselőtestület és a polgármester eskütétele.
3./ A polgármester programjának ismertetése.

Előadó: Farkas János polgármester
4./ Gazdasági és Vállalkozási és a Szociális Bizottság megalakitása.
5./ A polgármester tiszteletdíjának ,megállapítása.
6./ Polgármester hivatalí munkarendjének meghatározása.
7./ Alpolgármester megválasztása, eskütétele.
8./ Az alpolgármester, képviselők, bizottsági tagok tiszteletdíjának

megállapítása.
9./ Megbízás az SZMSZ felülvizsgálatára.

10./ Bejelentések, javaslatok.

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

I. Napirend tárgyalása

1.1 A Választási Bízottság tájékoztatója a választás eredményeirőL megbízó levelek átadása.

Az írásos tájékoztató mellékelve.

Sztyéhlik István a bízottság elnöke átadta a megbízóleveleket.

2./ A képviselőtestület majd a polgármester eskütétele

A mellékelt forgatókönyv alapján mind a képviselők, mind a polgármester letette a törvényben
előírt esküt.
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3./ A polgármester programjának ismertetése

A program a jegyzőkönyv melléklete.

4./ Gazdasági és a Szociális Bizottság megyálasztása

A mellékelt forgatókönyv alapján az ülés levezető elnöke javasolta az SZMSZ-ben előirt két
bizottság megválasztását.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattal) az alábbi
határozatokat hozta:

26/1998. (X.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a Gazdasági és
Vállalkozási Bizottságát az alábbi összetételben
választotta meg:
A bizottság elnöke: Citka János

tagjai: Derecskei János
Rácz József

27/1998. (X.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a Szociális
Bizottságát az alábbi összetételben választotta meg:
A bizottság elnöke: Botta Zsoltné

tagjai: Fábián Jánosné
ZémannGéza
Cigány Zoltánné
Lázár Mária

5./ A polgármester tiszteletdíjának megállapítása.

A forgatókönyv alapján az ülés levezető elnöke ismertette a tiszteletdíj megállapításának
szabályait és az SZMSZ szabályainak betartása végett kérte a Gazdasági Bizottságot, tegyen
javaslatot a tiszteletdíjra.

Citka János a Bizottság elnöke szünetet kért, hogy a bizottsági ülésen döntsenek a javaslat
tételről.

Szünet után Citka János a Gazdasági Bizottság elnöke szóbeli előteJjesztésében elmondta,
hogy a bizottság egyhangúlag döntött ajavasltról, mely szerint:
- 1998. XII. 31-ig maradjon a most megállapított bruttó 40.000,- Ft-os tiszteletdíj, majd
januárban, remélhetőleg a költségvetés tükrében tudunk dönteni a tiszteletdíj újbóli
megállapításáról.
Kéri a képviselők véleményét.
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Vasvári Pál - javasolja a 40.000 Ft-os tiszteletdíjat az infláció mértékével növelve
megállapítani.

Rácz József -a bizottság javaslatával ért egyet.

Derecskeí János, Dr. Rákosi Miklós, Botta Zsoltné, Fábián Jánosné Zémann Géza. Kunsági
László- a bizottság javaslatát tartja jónak.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület 8 igen és egy ellenszavazattal az alábbi
határozatot hozta:

28/1998. (X.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete Farkas János
polgármester tiszteletdiját havi bruttó 40.000,- Ft
ban állapítja meg, 1998. Október 19-től

kezdődően.

Az ülés a továbbiakban a polgármester vezeti.

6.1 Polgármester hivatali munkarendjének meghatározása.

Farkas János polgármester ismerteti a testülettel, hogy a társadalmi megbizatás mellett
szükséges a hivatali munkarend meghatározása.
Az elmúlt ciklusban minden szerdán 14.30-17 óráig tartott ügyfélfogadást, minden nap félóra,
egy óra hivatali munka a szükségnek megfelelően, ílletőleg szükség szerint, munkahelyi
elfoglaltságától fiiggően képviselte az önkormányzatot, a települést.

Jelenleg ezt a munkarendet tudja tartani. Kéri a képviselőtestület egyetértését.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 10 igen szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

29/1998. (X.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a polgármester
hivatali munkarendjét az alábbiakban határozza meg:
- minden héten szerdán 14.3O-l 7 óráig ügyfélfogadás

.a hivatalban,
- minden nap fél-egy óra hivatali munka a szükségnek
megfelelően,

- szükségnek megfelelően a képviselőtestület és a
település képviselete.
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7.1 Alpolgármester választása.

Farkas János polgármester ismerteti az alpolgármester választás szabályait és javasolja
alpolgármesternek: Kunsági László képviselőt, aki az előző ciklusban is alpolgármester volt,
akivel a szükséges munkamegosztást ki tudta dolgozni, aki adott esetben kellő súllyal és jól
helyettesítette.

Felkérte a Gazdasági és Vállalkozásí Bízottságot, hogy az alpolgármester títkos megválasztását
végezze el.
Erre az időpontra szünetet rendelt el.

Cifka János a Gazdasági és Vállalkozásí Bízottság elnöke a szünet után ismertette a titkos
szavazás eredményét, amely szerint egy ellenszavazattal Kunsági László képviselőt

választották meg alpolgármesternek.
A szavazás jegyzőkönyve e jegyzőkönyv melléklete.

A szavazás eredményének közlése után Kunságí László alpolgármester a törvényben előírt

esküt letette.

8.1 Az alpolgármester, ké.pviselők. bizottságok tagjai tíszteletdíjának meghatározása.

Cifka János a Gazdasági és Vállalkozásí Bizottság elnöke ismertette a tiszteletdíjak
megállapításának szabályait.
Elmondta, hogy az előző ciklusban sem az alpolgármester, sem a képviselők, sem a bizottság
tagjai nem kértek tiszteletdíjat, de kérték a Magyar Hírlap megrendelését és részükre való
eljuttatását.
Az összegszeruség meghatározása előtt kérdezi az alpolgármestert, a képviselőtestület tagjait,
kérik e a tiszteletdíj meghatározását, a Magyar Hírlap megrendelését.

Hozzászólások

Kunsági László alpolgármester hozzászólásában elmondja, hogy sem a képviselői, sem az
alpolgármesteri tisztségére nem kiván tiszteletdijat felvenni, így kéri a megállapítás mellőzősét.

Az elmúlt ídőszakokban is az volt a véleménye, hogy a faluért végzett képviselői és egyéb
tevékenységét nem pénzért vállalta. Igaz az is bebizonyosodott, hogy a költségvetés is nagyon
megéremé, ha ilyen kiadások képződnének.

Részéről tehát a tiszteletdíj megállapításáról lemond, de a Magyar Hírlap megrendelését jónak
tartja.

Vasvári Pál - elmondja, hogy a választók bizalmát a tiszteletdíj megállapítása nélkül is meg kell
hálálnunk. Költségvetésünk nem engedi, hogy ilyen pénzeket vegyünk fel. A maga részéről

nem kér tiszteletdíjat és javasolja képviselőtársainak is.

Rácz József - a képviselőtestületnek pénzre van szüksége és nem arra, hogy azt a keveset
magunkra költsük. Nem kér tiszteletdíjat.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:
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30/1998. (X.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a képviselők, az
alpolgánnester, a bizottsági elnökök és tagok részére
tiszteletdíjat nem állapít meg.
Szükségesnek tartja azonban a Magyar Hírlap
megrendelését és a képviselők részére való
eljuttatását.
Felelős: polgánnester
Határidő: 1998. október 30.

9.1 Szervezetí és Működési Szabályzattal kapcsolatos feladatok

Az 1994. évi LXII törvény 62. § (5) bekezdése kimondja, hogy a képviselőtestület az alakuló
ülést követő hat hónapon belül felülvizsgálja a SZMSZ-át. Indokolt, hogy e feladat
megkezdésére a testület már most megbízást adjon.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag az alábbi határozatot hozta:

3111998. (X.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestületének 611995.
(VI.9.) sz. rendeletével elfogadott Szervezeti és
Működési Szabályzatát felül kell vizsgálni, erre az
előkészületeketmeg kell tenni.
Felelős: polgánnester

jegyző

Határidő: 1999. március 31.

Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1./ Vezetőkbejelentései

Farkas János polgánnester ismertette a képviselőkkel, hogy a képviselőtestület eddig minden
alkalommal csütörtökön délután 15 órakor ülésezett. Ahhoz, hogy a terveinket kellően,

megalapozottan tudjuk összeállítani, szükséges annak ismerete, hogy a testületi ülések milyen
időpontban kerüljenek megtartásra. Kéri a testületi tagok javaslatát.

Hozzászólások

Kunsági László - számára megfelelő a csütörtöki időpont is, de tud más alkalommal is időt

szakitani a testületi ülésekre. Kinek nem jó a csütörtök?

Dr. Rákosi Miklós elmondja, hogy számára a csütörtök nem jó mert magán rendelése van, de a
kedd 15 óra megfelelő lenne.
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Farkas János polgánnester kérdezi, hogy a keddi időponti javaslattal egyet ért- e a
képviselőtestület?

Zémann Géza - egyetért a javaslattal, a lényeg az, hogy tudjuk mely napok lesznek a testületi
ülés megtartásának napjai.

Több hozzászólás nem volt képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

32/1998. (X.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete rendszeres
üléseit mindig kedd du. 15 órára kell összelúvni.
Felelős: polgánnester

Farkas János polgánnester ismertette az 1998. év végéig megtartandó üléseken legsürgősebben

megtárgyalandó napirendeket, tájékoztatta a testületet a közmeghallgatás időpontjáról.

Meg kell tárgyalni:
- a Ill. negyedévi költségvetési zárást,
- az 1999. évi koncepciót,
- az adórendelet felülvizsgálatát,
- szemétszállitási díj, viz-és csatornadíj kérdéseit,

A közmeghallgatás időpontja 1998. december l. (kedd) 18.00 legyen, a művelődési házban.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület a javaslatokat egyhangúlag elfogadta, tudomásul
vette.

A továbbiakban Farkas János polgánnester tájékoztatta a képviselőtestület tagjait, hogy a
Martonvásári Művészeti Alapiskola közös működtetéséről már augusztusban döntöttünk. A
közös működtetés szabályai szerint a társult települések önkormányzatai által megválasztott
tagokból álló tanács irányítja az iskolát. Most szükséges az új képviselő megbízása a tanácsba.
Javasolja, hogy a korábban is feladatot ellátó alpolgánnestert, Kunsági Lászlót válassza meg a
testület.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (10 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

33/1998. (X.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a 19/1998.
(VIII. B .) sz. határozata 2./ pontjában foglaltakat az
alábbiak szerint módosítja:
- A társulási tanácsban a települési önkormányzatot
1998. október 29-től Kunsági László képviselő

képviseli.
Határidő: 1998. október 29.
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Farkas János polgármester ismertette az általános iskola levelét, amelyben az iskola igazgatója,
a gyerekek fáradságára való hivatkozással öt munkanap rendkívüli szünetet kér, az iskola
SZMSZ módositásával egyetemben.

Hozzászólások:

Fábián Jánosné - elmondja, hogy az őszi szünetre szükség van a gyerekek érdekében. Ezzel a
szülők is egyet értettek mert a részükre kíküldött kérdőívet aláírták. A szünet napjait szombati
napokon pótolnák be. E szombati napok a tanévben arányosan kerülnének elosztásra, hogy
sehol se okozzon gondot.

Zémann Géza - a gyerekek már tudják, hogy szünet lesz. Azt mondják azért nem tudták meg
korábban, mert a képviselők kírándulni mentek.

Dr. Rákosi Miklós - a szombati tanitás semmit nem pótol. Előkészítetlennek tartja a szünet
elrendelését.

Kunsági László - előbb kellett volna intézkedni az iskola részéről, hogy nem az utolsó
pillanatban, mintegy kényszer helyzetben kelljen dönteni. Lehet, hogy a pedagógus jól látja a
gyerekeken a fáradságot, de előkészítetlen a szünet elrendelése. Hol lesznek a gyerekek, a
szülők el tudják helyezni őket, lesz e pénzügyi vonzata ?

Fábián Jánosné az iskolában ügyelet lesz, tehát ha szükséges a gyerekre pedagógus felügyel.
Pénzügyi vonzata nem lesz a szünetnek, a pótlás a szünetben felszabadult idő pótlásával
oldható meg.

Derecskei János nem tartja jónak az előkészítést, nem támogatja a rendkívüli szünet kíadását.

Rácz József nem tudja milyen döntést hozzon. Gyermeke általános iskolás, tudja, hogy ma
erről is szó lesz. Nem szabad ilyen kényszer helyzet elé állítani a falu képviselőtestületét.

Citka János - pedagógiai balfogás az, hogy a gyerekek már tudnak a szünetről, vagy legalább is
annak esetleges elrendeléséről, pedig még döntés sem született. Így nem lehet komoly döntést
hozni. A kérés elsietett, előkészítetlen, de a kényszer helyzet adott.
Az iskola már másodszor hozza kényszer helyzetbe a testületet. Javasolja az iskola igazgatóját
az iskola SZMSZ-a módosítására minél rövidebb határidővel kötelezni.

Márkí Ferenc jegyző elmondja, hogy a levélben foglalt kérés előkészítetlen és alkalmatlan arra,
hogy az intézmény szervezeti és működési szabályzatát módosítsa. Maga a szabályzat
módosítása is nagyobb figyelmet igényel, ezért így ide tetjeszteni nem lehet.
A képviselőtestület dönthet úgy is, hogy elutasítja a kérelmet, de akkor mintegy 140 gyerek
haragja zúdul rá, de kompromisszumos megoldásként dönthet úgy is - mert már a gyerekek
hétfón ezt a választ víuják - hogy négy nap szünetet engedélyez és az iskola SZMSZ
módosítására december IS-ig kerüljön sor. A szünet bevezetése rendkívül összetett, amit a
törvény kellő ismerete és alkalmazása nélkül ilyen spontán megoldani nem lehet.

Botta Zsoltné - egyet ért a kompromisszumos javaslattal, de szükségét érzi megjegyezni azt,
hogy így és ilyen formán nem lehet kényszerhelyzetet teremteni. Ezt az iskola vezetésével is
közölni kell.
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Farkas János polgármester összefoglalásként elmondja, hogy az iskola kéreimének teljesitése
csak egyszeri lehet a jegyző által elhangzott javaslat alapján. A szünet rendszeresitésére csak
az iskola SZMSZ-a módosításával kerülhet sor.
Egyet ért a kompromisszumos javaslattal, kéri annak elfogadását.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egy ellenszavazattal és egy tartózkodással az
alábbí határozatot hozta:

34/1998. (X.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a Sajnovics
János Általános Iskola részére 1998. november 3
6-íg rendkívülí tanítási szünetet engedélyez.
Az így kíesett napokat a tanév folyamán pótolni
kell.
Szükségesnek tartja, hogy az iskola SZMSZ-a
módosítására az ískola igazgatója a szükséges
intézkedéseket tegye meg.
Felelős: iskola igazgató
Határidő: 1998. december 15.

2.1 Képvisel6k bejelentései

eíika János bejelentésében elmondja, hogy az öreghegyi szemétszállítással gondok
mutatkoznak. A kített szemetes zsák több héten keresztül fekszik az épület előtt, holott
szemétszállításkor el kellett volna vinni. Szükséges ezt a szállítónak jelezni.

Dr. Rákosi Miklós - a kábel tv hálózat már több mint egy hónapja nem sugároz három magyar
adást, ami a szerződésünkben szerepel. MI ennek az oka ?

Derecskei János - van e lehetőség arra, hogy képviselői fogadó órát tartson, erre hol lehetne
helyet kapni ?
Elmondja, hogy a Hangya soron sokan parkolnak, így ott munkagépekkel nem lehet elférni. Be
kell temetni az árkot, kí kell szélesiteni az utat.
Nem lehet a járdán eljárni, mert az ágak belógnak. Le kellene ezeket vágatni csakúgy mint a
villanyvezetékek közé benőtt fa ágakat.
A faluban működő nagyobb gazdálkodó egységek meghatározói lehetnek a falu életének,
képének. Össze kellene hozni ezen vállalkozókat, intézményeket, megbeszélni velük terveiket,
egyeztetni közös fejlesztési feladatainkat.

Farkas János polgármester megköszöni az észrevételeket. A szemétszállítás kérdésében a
szállítót megkeressük.
A kábel tv. ügyében személyesen beszélt az üzemeltető egyik vezetőjével, Tóth Gyulával, akí
ígérte, hogy holnapra újra látható a hiányzó magyar adó, aminek műszere a szeptember 21-i
betöréskor tünt el. A műszer pótlása sokba kerül, erre a BT-nek - tájékoztatásuk szerint - nincs
pénzük. Ez a fogyasztót azonban nem zavarja. Bízzunk abban, hogy a Bt ígéretét most
betartja. Ha nem írásos észrevételt teszünk és meglépjük a szükséges jogi lépéseket is. Az
természetes, hogy a kíjavítási időig az előfizetési díj kifizetésétől tartózkodunk.
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Amennyiben a képviselők fogadóórát kívánnak tartani javasoljuk vegyék igénybe a művelődési

ház klubját. Egyeztetni kell a művelődési házzal, és a helyi újságba is közöljük a fogadóóra
idejét. Azt viszont tanácsolja, hogy a meghirdetett fogadóóra legyen rendszeres és megtartott.
A Hangya sor útjának szélesitése a következő évek feladata lesz. Az előkészületek

megkezdődtek azzal, hogy a nyomvonalból kíkerüJtek a villanyoszlopok, intézkedünk a
Somogyi B. utca sarkán lévő bakoszlop áthelyezésére is.
Az út állaga rossz ugyan, de a csatomázási munkák elvégzése miatt (ez várhatóan jövő év
tavasza) nem köJtöttünk rá pénzt. A szociális otthon csatomázási munkái miatt az úthoz úgyis
hozzá kell nyúlni, igy a munka befejezésével tudunk azon javitani. Kéri, hogy a Fajtarninősitő

Intézet is járuljon hozzá anyagilag a szélesebb, rendezett út kialakításához.
Arról viszont szó sem lehet, hogy az utat is védő csapadékviz elvezető árkot betemessük.
A fák nyesése most aktuális, erre a lakosság tigyelmét felhívjuk. A vezetékek alatti fák nyesése
áramtalanitás után lehetséges, amit kellően ütemeztetni kell.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánitotta
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Farkas János
polgármester


